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Nyomtatott és online sajtó 
 

Szijjártó Péter: új lendületet vett a Magyarországgal szembeni lejárató kampány 

Ukrajnában 
2025. május 12. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Demokrata, Tények, Hír TV, 444.hu, 

Index, hvg.hu 

Új lendületet vett a Magyarországgal szembeni lejárató kampány Ukrajnában, amely azóta 

zajlik, hogy kitört a háború, s hazánk világossá tette, hogy nem küld fegyvereket és pénzt, illetve 

nem számolja fel az energetikai együttműködést Oroszországgal - közölte Szijjártó Péter 

külgazdasági és külügyminiszter hétfőn Budapesten. A tárcavezető a ruandai kollégájával 

közös sajtóértekezletén újságírói kérdésekre válaszolva elmondta, hogy az elmúlt napokban 

sem született semmiféle olyan információ, sem formális, sem informális úton, amely azt 

mutatná, hogy a kijevi kémvádak ügyében "ne egy óriási, Ukrajnában államilag finanszírozott 

és irányított, Magyarország-ellenes lejárató kampánnyal, lejárató propagandával állnánk 

szemben". A miniszter végül Orbán Viktor kormányfő romániai elnökválasztással kapcsolatos 

kijelentéseiről szólva azt a kérdést tette fel, hogy mégis mit kellene mondani ebben a 

helyzetben: "Hogy nem fogunk együttműködni Románia következő elnökével? Tényleg? Tehát 

valaki azt gondolja, hogy ezt kellene mondania, vagy ez kellene, hogy legyen a kormány 

külpolitikája?" "Egy olyan országgal, ahol óriási magyar közösség él, mindig a lehető legjobb 

együttműködésre törekszünk, mert az elmúlt évek mindenki számára bebizonyíthatták, hogy 

ha Magyarország és a szomszédos országok között jó a kapcsolat, akkor az jobb a helyi 

magyaroknak is. Így természetesen, hogyha zajlik egy szomszédos országban egy 

elnökválasztás, mi azt tiszteletben tartjuk" - közölte. 

 

Szijjártó: azt kellene mondanunk, hogy nem fogunk együttműködni Románia 

következő elnökével?  
2025. május 12. – MTI, Krónika, maszol.ro, Hvg, Krónika, Telex.hu 

Orbán Viktor kormányfő romániai elnökválasztással kapcsolatos kijelentéseiről is szót ejtett 

Szijjártó Péter külgazdasági és külügyminiszter hétfői budapesti sajtótájékoztatóján, azt a 

kérdés téve fel, hogy mégis mit kellene mondani ebben a helyzetben: „hogy nem fogunk 

együttműködni Románia következő elnökével? Tényleg? Tehát valaki azt gondolja, hogy ezt 

kellene mondania, vagy ez kellene, hogy legyen a kormány külpolitikája?” „Egy olyan országgal, 

ahol óriási magyar közösség él, mindig a lehető legjobb együttműködésre törekszünk, mert az 

elmúlt évek mindenki számára bebizonyíthatták, hogy ha Magyarország és a szomszédos 

országok között jó a kapcsolat, akkor az jobb a helyi magyaroknak is. Így természetesen, hogyha 

zajlik egy szomszédos országban egy elnökválasztás, mi azt tiszteletben tartjuk” – közölte 

Szijjártó Péter. A jövőre nézvést pedig leszögezte, hogy a kormány a magyarok jogaiból jottányit 

sem enged, ugyanúgy, ahogy Kárpátalján, az Erdélyben élő magyarokért is határozottan 

kiállnak, akárki is a tárgyalópartner. Valamint az MTI szerint aláhúzta, hogy minden lépést 
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egyeztetnek ezzel kapcsolatban az RMDSZ-szel, ugyanis szerinte a szövetség képviseli a helyi 

magyarságot.  

 

Gulyás Gergely: három és félszeresére nőtt a civil szféra támogatása 

2025. május 12. – MTI, Felvidék.ma, Hír TV, Demokrata 

A több mint 60 ezer Magyarországon működő civil szervezet 2010-hez képest több mint három 

és félszeresére nőtt támogatásból gazdálkodhat jelenleg - közölte a Miniszterelnökséget vezető 

miniszter hétfőn Szentendrén. Gulyás Gergely a Szabadtéri Néprajzi Múzeumban tartott Civil 

Kavalkád a Skanzenben elnevezésű rendezvényen arról beszélt, hogy a civil szféra a határok 

felett áll, ezért a magyar-magyar együttműködés egyik legsikeresebb területe. Hozzátette, 

számtalan ilyen civil szervezet van, de talán a legismertebb közülük a Rákóczi Szövetség. "A 

magyar állam sokkal szegényebb lenne a civil szervezetek nélkül" - hangoztatta a miniszter. 

Mint mondta, látható, hogy a civil szervezetek a józan ész képviselői, és miután a politikai 

életben egyre erősebben jelenik meg "a függőség és ez eszeveszettség", ezért üdvözölni kell, 

hogy a társadalmi szervezeteknél a függetlenség és a józan ész van jelen. A miniszter arról 

beszélt: ha összetartó, jól működő társadalmat akarunk működtetni, és egységes nemzetet 

akarunk létrehozni, akkor ahhoz személyes találkozásokra, erős közösségekre, értékes és 

tartalmas programokra van szükség. 

 

Kelemen Hunor az erdélyi magyarokhoz intézett levélben kéri a közösség 

támogatását George Simion megállításához 
2025. május 12. – MTI, maszol.ro, Vajdaság MA 

Kelemen Hunor az erdélyi magyarokhoz intézett, a Maszol.ro hírportál által hétfőn közzétett 

levélben arra kérte a közösség tagjait, hogy menjenek el szavazni a román elnökválasztás 

második fordulójában és Nicusor Dan bukaresti főpolgármesterre adják voksukat, 

megakadályozandó a szerinte "minden porcikájában magyarellenes" George Simion, a 

Románok Egyesüléséért Szövetség (AUR) elnöke államfővé választását. A Romániai Magyar 

Demokrata Szövetség (RMDSZ) elnöke szerint Romániában az elnökválasztás még sosem szólt 

annyira a magyarokról, mint most. Elutasította azt a párhuzamot, miszerint a mostani 

elnökválasztáson ugyanaz lenne a helyzet, mint 2000-ben, amikor Ion Iliescu és Corneliu 

Vadim Tudor, a Nagy Románia Párt elnöke között, a "rossz és kisebbik rossz" között kellett 

dönteni.  

 

Kalmár Ferenc: európai ügynek kellene lennie a nemzeti kisebbségek 

védelmének 
2025. május 12. – MTI 

A nemzeti kisebbségek védelmének európai ügynek kellene lennie, és nem belügynek - hívta 

fel a figyelmet Kalmár Ferenc, a Külgazdasági és Külügyminisztérium miniszteri 

különmegbízottja, főtanácsadója hétfőn Budapesten A nemzeti kisebbségek védelme az 

Európai Unióban című kötet bemutatójával egybekötött pódiumbeszélgetésen. A Miért nem 
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"kisebbségbarát" az Európai Unió? címmel tartott rendezvényen Kalmár Ferenc, aki a kötet 

egyik szerzője, a kiadványban rögzített, a nemzeti kisebbségek uniós védelmének öt alapelvéről 

szólva azt mondta: azoknak kellene alapot adnia az Európai Uniónak (EU) ahhoz, hogy 

kötelező érvényű kisebbségvédelmi keretet képezzen. Egy elvet, keretet szerettek volna 

megadni - tette hozzá. Az első alapelv tehát az, hogy a kérdésnek európai ügynek kellene lennie 

– mondta Kalmár Ferenc: rámutatva, az EU "érdekes intézmény" olyan szempontból, hogy a 

kisebbségi kérdéseket tagállami szintre delegálja, tehát a tagállamok feladata intézni a kérdést. 

 

Első alkalommal rendezik meg a Potápi Árpád Emléktúrát 
2025. május 13. – teol.hu 

Idén tavasszal egy különleges eseménnyel bővül a hazai emléktúrák sora: megrendezik az első 

Potápi Árpád Emléktúrát, amely méltó módon állít emléket Potápi Árpád Jánosnak, egykori 

nemzetpolitikai államtitkárunknak. A rendezvény célja nem csupán a természetjárás és a 

teljesítmény, hanem egy olyan életút felidézése is, amely példát mutat elkötelezettségből, 

nemzeti összetartozásból és emberi méltóságból. Potápi Árpád János nemcsak politikusként, 

hanem valódi Hazajáróként is bejárta a teljes Kárpát-medencét, szívén viselve az ott élő 

magyarság sorsát. Személyes elköteleződése, közösségépítő munkája és a külhoni 

magyarságért folytatott fáradhatatlan tevékenysége révén örökre beírta nevét a magyar nemzet 

történetébe. Az I. Potápi Árpád Emléktúra célja, hogy mindezt méltóképpen felidézze. A túrára 

két különböző távon nevezhetnek a résztvevők, a fizikai állóképességtől és a vállalás mértékétől 

függően. 

             
Kelemen Hunor: Úzvölgyében, nagyapáink sírjain tornászta fel magát Simion az 

országos politikába 
2025. május 12. – hirado.hu, maszol.ro 

Kelemen Hunor az erdélyi magyarokhoz intézett, a Maszol.ro hírportál által hétfőn közzétett 

levélben arra kérte a közösség tagjait, hogy menjenek el szavazni a román elnökválasztás 

második fordulójában és Nicusor Dan bukaresti főpolgármesterre adják voksukat, 

megakadályozandó a szerinte „minden porcikájában magyarellenes” George Simion, a 

Románok Egyesüléséért Szövetség (AUR) elnöke államfővé választását. „Nem fogom elvitatni 

Vadim Tudor magyarellenes «érdemeit», de hogy úgy mondjam: ő kispályás volt Simion 

mellett. Simion mindenekelőtt és mindenek fölött magyarellenes.Ez a gyökér, ez táplálta őt 

Úzvölgyében nagyapáink sírjain tornászta fel magát és az AUR-t az országos politikába, hogy 

aztán perek százait indítsák anyanyelvünk, zászlóink, szimbólumaink ellen, a magyar iskolákat 

támadják” – emlékeztette az erdélyi magyarokat Kelemen Hunor. Megállapította: az AUR 

elnöke nem szuverenista és nem keresztény, hanem „minden idegében, minden porcikájában 

magyarellenes”, és szerinte ezt az erdélyi magyarok tudják a legjobban. 
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Magyar írók, költők, művészek, sportolók buzdítanak szavazásra az 

államfőválasztás második szakaszában  
2025. május 12. – Krónika, maszol.ro, Székelyhon 

Közös felhívást tettek közzé államfőválasztás tárgyában a 10. Csíkszeredai Könyvvásár 

szervezői, írói-költői és résztvevői, amelyben arra kérik a romániai állampolgárokat, vegyenek 

részt a május 18-ai választáson, és a „magyar kultúra megőrzése felelősségének a tudatában 

szavazzanak”. A felhívás aláírói között olyan ismert írók-költők neve szerepel, mint Bodor 

Ádám Nemzet Művésze címmel kitüntetett, Kossuth-díjas író, Novák Károly Eduárd, 

paralimpiai bajnok sportoló, Tompa Gábor, színházigazgató, Schäffer Erzsébet, újságíró, 

valamint számos képző- és előadóművész, tanár ellátta kézjegyével a szavazásra buzdító 

dokumentumot.  

 

Államfőválasztás: magas részvételre és szoros eredményre számít az INSCOP 

igazgatója 
2025. május 12. – maszol.ro, Krónika 

Az államelnök-választás első fordulójához képest május 18-án mintegy 10-13 százalékkal 

magasabb részvételre számít Remus Ioan Ștefureac szociológus. Az INSCOP Research 

igazgatója ugyanakkor úgy véli, szoros lesz az eredmény, a két jelölt közötti különbség jelentős 

mértékben csökkent. A szakértő a Digi24 hírtelevíziónak elmondta, fontos, hogy a két jelölt 

részt vegyen a vitákon, mivel így új támogatókhoz jutnak el. Az elmúlt hét megerősítette azt, 

amit általában tudtunk a második fordulós megmérettetésekről: a társadalom elég egyértelmű 

polarizálódását és a verseny kiegyensúlyozottságát, fejtette ki az Ștefureac. Hozzátette: „Úgy 

gondolom, a viták hasznosak voltak, a romániaiak láthatták – igaz, nem mindenki – a 

jelölteket. Szerintem fontos, hogy mindkét jelölt továbbra is részt vegyen a vitákon, ez a legjobb 

esélyük arra, hogy további szavazatokat szerezzenek. A saját támogatói körükön túl a második 

fordulóban bármelyik jelöltnek sokkal szélesebb választói bázist kell létrehoznia” – mondta 

Remus Ștefureac. 

                              
Gyökerektől a jövőig – Isten éltesse a Szlovákiai Magyar Pedagógusok 

Szövetségét 
2025. május 12. – Ma7 

Gyökerektől a jövőig lett a jelmondata a Szlovákiai Magyar Pedagógusok Szövetsége készülő 

emlékülésének. Az idén 35 esztendeje a Szlovákiai Magyar Pedagógusok Szövetsége 

megalakulásának. 1990. január 13-án, a Nyitrai Pedagógiai Főiskola díszterme volt az alakuló 

konferencia színhelye, majd 1990. május 12-én, Komáromban került sor a szervezet első 

közgyűlésére. A szövetségnél mindig a jövőre és a minőségi oktatásra gondolunk. Mint civil 

szervezetnek ez is a feladatunk, hogy továbbképezzük pedagógusainkat és megőrizzük az 

anyanyelvi oktatást. Rendkívül tiszteljük elődeink úttörő munkáját, akik elsőként a Kárpát-
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medencében felismerték annak szükségét és lehetőségét, hogy létrejöjjön egy hazai magyar 

pedagógusokat tömörítő országos civil szervezet, amely értük, a hazai magyar iskolákért, a 

szlovákiai magyar közoktatásért tevékenykedik.  Ez történelmi tett volt. Az alapítók harcos, 

felelősségteljes, bátor kiállása a magyar oktatás védelme és felemelése érdekében tiszteletre 

méltó, és gondoskodunk arról, hogy ne merüljön el a feledés homályában, sőt meg se fakuljon 

ragyogása – hangsúlyozza ünnepi beszélgetésünk során Fekete Irén, a szövetség országos 

elnöke. 

 

Zamatos borokkal párosuló vonzó programok a Bátorkeszi Borfesztiválon 
2025. május 12. – Felvidék.ma  

Az évszázados borászati múltra visszatekintő Bátorkeszin a borászok ismét megnyitották 

pincéiket a közönség előtt. A nagyközség büszke finom boraira, és ápolja a borászati 

hagyományokat. Évente megrendezik a régiós borversenyt, és természetesen a sikeres 

fesztivált, melyet annak idején a helyi borászokat tömörítő SZEGAB Polgári Társulás hívott 

életre 2016- ban, és amelynek szervezését immár harmadik alkalommal vállalta magára teljes 

mértékben az önkormányzat. A minőségi borok, a kulturális, szórakoztató és gyermekműsorok 

garmadája várta május második hétvégéjén mindazokat, akik ellátogattak a közel kétszáz 

borospincével bíró Szent László-dűlőben megrendezendő 17. Bátorkeszi Borfesztiválra. A helyi 

termelők nyitott pincéikben, a további borászok pedig faházakban kínálták zamatos boraikat. 

Pénteken a program a borutca és a kézműves vásár megnyitásával vette kezdetét, majd a 

Rockmisszió, Peter Šrámek koncert, Zeus együttes, DJ Kovács zárta az első napot. Szombaton 

már hagyományosan a futóversennyel indult a program, majd délután az alapiskola tanulói, a 

Jázmin énekcsoport és a Szenior örömtáncosok fellépésével folytatódott. 

                  
„A vajdasági magyarság életében mindig is kulcsszerepe volt a civil 

szervezeteknek” 
2025. május 12. – Pannon RTV 

Szentendrén, a Civil Kavalkád 2025 rendezvényen vett részt dr. Pásztor Bálint. A VMSZ elnöke 

közösségi oldalán azt írta, az eseményen több mint félezer civil egyesület képviselői gyűltek 

össze, hogy megerősítést nyerjen, hogy a nemzetrészek összetartó ereje nélkül nincs jövő.  A 

pártelnök köszöntő beszédében hangsúlyozta: a vajdasági magyarság életében mindig is 

kulcsszerepe volt a civil szervezeteknek. 2007-ben szövetséget kötöttünk a civilekkel és a 

történelmi egyházakkal – azóta is együtt építjük a nemzetmegtartás hálóját - hangsúlyozta dr. 

Pásztor Bálint.  Kiemelte, a magyar politika azért is sikeres lehetett a határon túl, mert a civil 

közösségek nap mint nap a legkisebb falvakban is jelen vannak. A Magyarország Kormányának 

támogatásával és a Magyar Nemzeti Tanács munkájával olyan rendszert építettünk ki, amely a 

legfontosabb célért dolgozik: hogy megmaradjunk és fejlődjünk - áll a VMSZ elnökének 

bejegyzésében. 
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Herceg Jánosra emlékeztek Zomborban 
2025. május 12. – Pannon RTV 

A neves író, műfordító, szerkesztő 116 éve, 1909-ben született a nyugat-bácskai városban. 

Életműve előtt tisztelegve megkoszorúzták sírhelyét. Herceg Jánosra emlékeztek csütörtökön 

Zomborban. Herceg János munkássága kor- és sorsfordulókat, rendszerváltozásokat ível át és 

regisztrál a novella, a regény, a vers, az esszé, a szociográfia, a riport eszközeivel. 

Irodalomszervezői és szerkesztői munkássága is megkerülhetetlen a Vajdaság szellemi 

életének tanulmányozása során. Herceg Jánost és munkásságát Vasagyi Mária méltatta a 

megemlékezésen. „Nagyon sokat beszélgettünk. Amiért nagy hálával tartozom neki, hogy 

nagyon bátorított a népdalgyűjtés terén. Azt mondta, hogy ezt okvetlenül folytatni kell. Nagyon 

kevesen bátorítottak.” 

 

Külföldi szakemberek segítségével korszerűsít a Szabadkai Vízművek és 

Csatornázási KKV 
2025. május 12. – Pannon RTV 

A Szabadkai Vízművek és Csatornázási Kommunális Közvállalat is részt vesz egy 100 napos 

akcióterv kidolgozásában, ami a Világbank támogatásával valósul meg. A pályázat a nyugat-

balkáni régió kiválasztott vízműveit érinti, melyeket külföldi szakemberek segítségével 

fejlesztenek. A Világbank 500 ezer dollár értékben támogatja a nyertes projekteket. A 

szabadkai Vízművek tavaly márciusban jelentkezett a Jövő vállalata című projektre. A 100 

napos akcióterv kidolgozása után egy olyan innovatív tudással fog rendelkezni a közvállalat, 

amivel újabb munkaterveket tudnak majd megvalósítani, emelte ki Góli Csilla, Szabadka 

alpolgármestere. A város vezetősége fontosnak tartja az ivóvízhálózat bővítését és a vízrendszer 

korszerűsítését. Olyan terv kidolgozása élvez prioritást, amivel elősegítenék, hogy a vezetékes 

vízzel nem rendelkező települések is hosszú távon teljes mértékben rácsatlakozzanak a 

vízhálózatra - ezek Hajdújárás, Ludas, Nosza, Királyhalom, Tavankút és Mérges. 

 

A tájházban köszöntötték az édesanyákat 
2025. május 12. – Magyar Szó 

Az adai Tűzsziget Tisza Menti Nagycsaládos Egyesület szombaton Adán, a tájházban tartotta 

meg a nagycsaládosok központi anyák napi ünnepségét a Vajdasági Nagycsaládos Egyesületek 

Szövetségével (Vancesz) és a helyi Aranykapu Művelődési Egyesülettel közösen. A 

rendezvényen hatvan édesanya vett részt Bácskossuthfalváról, Kishegyesről, Topolyáról, 

Péterrévéről és Adáról. Az ünnepelteket a Vancsesz képviseletében Szloboda Szabolcs és 

Kerepes Árpád köszöntötte és nyújtott át nekik ajándékot. A házigazda Tűzsziget elnöke, Török 

Beáta elmondta, hogy minden évben másik nagycsaládos egyesület szervezi meg a központi 

anyák napi ünnepséget, amelyet az idén az adai egyesület vállalt magára. 
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Beszélgetés az év pályakezdő újságírójával 
2025. május 12. – Pannon RTV 

Kollégánkat is díjazta a VMÚE. Odaítélte az idei szakmai elismeréseit a Vajdasági Magyar 

Újságírók Egyesülete, amely ezúttal is több kategóriában díjazta a legkiemelkedőbb 

teljesítményt nyújtó újságírókat, szerkesztőket, illetve szerkesztőségeket. A díjazottak között 

van fiatal kollégánk, Dudás Dániel, aki az év pályakezdő újságírója elismerést kapta. 

                   
Tovább fokozódik a mozgósítás: „új eszközt” vezetnek be 
2025. május 12. – KISZó 

Ukrajna megerősíti a mozgósítás végrehajtásának ellenőrzését. A régiókban a közelmúltban 

kemény intézkedéseket hoztak a katonaköteles férfiak felkutatására. A közösségi médiában 

jelenleg olyan videók és posztok terjednek, amelyek szerint a településeken tömeges razziák 

zajlanak a behívók alól kibújók felkutatására. Ukrajna legnépszerűbb helyei a rendőrség és a 

toborzó figyelme alatt állnak. Kárpátalján, azon belül Ungváron is nagyszabású razziákra került 

sor ebben a hónapban. A rendőrök és a toborzó munkatársai a város központjában lévő 

éttermekben és kávézókban ütöttek rajta a hadköteleskorúakon. Az embereket kisbuszba 

ültették, majd a toborzóba szállították. A kárpátaljai katonaság is véleményt nyilvánított az 

Ungvári bárokban bujkáló „felmentett hadkötelesek” begyűjtéséről. Jelenleg több helyen folyik 

a hadköteles személyek felkutatása. Az embereket az interneten is meg tudják találni. Az egyik 

új módszer, hogy a rendőröket hozzáadják a társasházak csevegési csoportjaihoz. 

 

Találkozott a kárpátaljai művészetpedagógia – konferencia a Rákóczi-főiskolán 
2025. május 12. – Karpat.in.ua, karpataljalap.net 

A kárpátaljai magyar művészeti nevelés egyik kiemelkedő eseményére került sor május 10-én 

a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola Esztergom termében. A Kárpátaljai Magyar 

Pedagógusszövetség (KMPSZ) szervezésében megtartott szakmai konferencián a művészeti 

iskolák pedagógusai találkoztak. A rendezvény célja ezúttal is az volt, hogy lehetőséget 

biztosítson a zene- és művészetpedagógusok szakmai tapasztalatcseréjére, valamint teret adjon 

a bemutatkozásnak és a személyes kapcsolatok építésének. A rendezvényt Kepics Andzselika, 

a KMPSZ Művészeti Iskolákban Oktató Pedagógusok Szekciójának vezetője nyitotta meg. 

Köszöntőjében kiemelte: a konferencia célja, hogy összefogja és erősítse a kárpátaljai magyar 

művészeti iskolák pedagógusait, lehetőséget teremtve számukra a szakmai tapasztalatcserére, 

egymás munkásságának megismerésére, valamint a közösségi kapcsolatok elmélyítésére. Mint 

elmondta, az idei eseményt 63 pedagógus tisztelte meg jelenlétével 15 művészeti iskolából – ez 

is jól mutatja, hogy igény van az ilyen jellegű szakmai találkozásokra. 
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XII. Zupkó József Kézilabda Emléktorna Beregszászban 
2025. május 12. – Karpat.in.ua 

417 fiatal vett részt a „GENIUS” Jótékonysági Alapítvány („GENIUS” JA) által idén 

tizenkettedik alkalommal megszervezett Zupkó József Kézilabda Emléktornán május 10-én. A 

nagyszabású verseny ünnepélyes megnyitójára a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar 

Főiskola (II. RF KMF) sportcentrumában került sor. A verseny célja a sportág népszerűsítése 

mellett az ifjú tehetséges kézilabdázók felkutatása, versenylehetőség biztosítása, 

sportkapcsolatok építése, s nem utolsósorban tisztelgés Zupkó József érdemes edző emléke 

előtt, aki Kárpátalján az iskoláskorú leány kézilabdát országos szintre emelte – fogalmazott 

köszöntőjében Váradi Natália, a „GENIUS” JA igazgatója. „Igyekszünk példákat állítani a 

gyermekek elé, hiszen mindegyik programunkat olyan személyekről neveztük el, akik 

munkássága kiemelkedő, s Kárpátalján örökséget hagy. Emellett minden program élén olyan 

szakmai irányítás áll, akiktől nagyon sokat lehet tanulni” – szögezte le. 

  

Elektronikus sajtó 
 

 

Határok nélkül 
2025. május 12. – Kossuth Rádió 

 

Gazdasági konferenciát tartottak Nagyváradon a 33. Festum Varadinum eseménysorozat 

részeként.  A régióból érkezett szakemberek mellett a tanácskozáson részt vett Nagy Márton 

Magyarország nemzetgazdasági minisztere és Tánczos Barna Románia pénzügyminisztere is. 

Őt kérdezte munkatársunk, Ionescu Nikolett. 

 

Újabb, Duray Miklósról szóló könyv jelent meg a Nemzeti Közszolgálati Egyetem kiadójának 

jóvoltából. A könyvben a felvidéki magyar politikus egykori harcostársai és tisztelői vallanak a 

Hűségéért kitüntetett néhai politikusról. A könyvpremiert május 15-én tartják a Nemzeti 

Közszolgálati Egyetemen. A kötetről és a Duray Miklóshoz kapcsolódó ünnepi rendezvényekről 

Tarnóczi László kérdezte a szerkesztőt, Gyurcsik Ivánt. 

 

7 éve 25 fiatallal indult, ma már több mint 310 diák vesz részt a Mathias Corvinus Collegium 

különböző programjain, Kárpátalján. A beregszászi központban jelenleg is tart a felvétel a 

képzésekre. A határidő június 1-je. Részletek Iváncsik Attilától. 

 

A nagybecskereki Nepomuki Szent János székesegyházban püspöki, hálaadó, ballagási 

szentmisére gyűltek össze a nagybecskereki Szathmáry Karolina Leánykollégium és a muzslyai 

Emmausz Fiúkollégium növendékei. A szentmise után a kollégiumokban ballagási 

ünnepségeket tartottak. Kónya-Kovács Otília összeállítása. 
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Méltó módon ünnepelték meg a Csíkszeredai Könyvvásár tizedik évfordulóját. A székelyföldi 

város sportarénájában csütörtöktől vasárnapig lezajlott rendezvényen 50 kiadó, 30 

könyvesstand és több mint 70 program várta az érdeklődőket. Író - olvasó találkozók, zenei 

programok valamint bábelőadások, gyermekfoglalkozások is színesítették a kínálatot. 

Tudósítónk, Bíró István is ott járt a helyszínen. 

 

Csaknem egy emberöltő telt el azóta, hogy először szervezték meg az Aradi Magyar Majális. A 

rendezvénynek azóta is töretlen a sikere, csak a koronavírus-járvány éveiben maradt el a 

szabadtéri családi program. Az RMDSZ aradi szervezete azzal a szándékkal hívta életre, hogy a 

kerületi szervezetek között egy játékos vetélkedőt tartsanak, mára azonban több civil szervezet 

is bekapcsolódott a szervezésbe, így a rendezvényen többféle sátor, stand és program várta az 

résztvevőket. A múlt szombati majálisról Pataky Lehel Zsolt készített riportot. 


